
  

Protokół  nr  III/10

z obrad III sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu 21 grudnia 2010 roku 
w godzinach  1100    - 1302    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.

W  obradach  uczestniczyło  22  radnych,   na  ogólny  stan  23  (lista  obecności 
w załączeniu 
do protokółu).  
 W sesji nie uczestniczył radny Muśko Jerzy. 
 
Porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji,  stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
3. Zmiany w porządku obrad.
4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta dotyczące  bieżącej działalności.
5. Podjęcie uchwał  w  sprawach:

1) zmian w budżecie miasta na 2010 rok,
2) zmieniająca uchwałę  Nr LX/541/10 z dnia 28 września 2010r.  w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2011r.,
3) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2011 r.,
4) zmiany Uchwały Nr LVI/498/10 Rady Miasta Ełku z dnia 29 czerwca 2010 
roku   w sprawie emisji obligacji komunalnych w latach 2010 – 2011,
5)  ustalenia  wynagrodzenia  Prezydenta  Miasta  Ełku  Tomasza  Mariusza 
Andrukiewicza,
6) pozbawienia statusu pomnika przyrody,
7)  rozpatrzenia  skargi  Pani  D.Mścichowskiej  dot.  przekształcenia  prawa 
użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości,
8) ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2010,
9) przyjęcia programu „Miasto Ełk. Miejski Program Energetyczny na lata 2010-
2013”,
10)  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  Ełku  na  lata  2011– 
2027.
6. Prezentacja projektu budżetu miasta Ełku na 2011 rok.
7. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2011 roku.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9.  Oświadczenia i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.

Do punktu –1-
Na wstępie sesji został odegrany hejnał miasta Ełku.
Przewodniczący   Rady   Miasta  Stefan  Węgłowski  powitał  wszystkich 

zebranych  i  otworzył   III  sesję  Rady  Miasta  Ełku.   Stwierdził  prawomocność 
obrad.   
 
Do punktu –2-

Przewodniczący  Rady Miasta   Stefan Węgłowski  poprosił  o  zgłaszanie 
uwag, zastrzeżeń do protokołu nr II/10 z dnia  6 grudnia 2010 roku.



W  związku  z  brakiem  zastrzeżeń  Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan 
Węgłowski stwierdził, że protokół nr   II/10 z dnia  6 grudnia 2010 roku został 
przyjęty jednomyślnie bez uwag.

Do punktu –3-
Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  poprosił  o   uwagi  lub 

wnioski do rozesłanego porządku obrad. Pan Przewodniczący poinformował, że 
Prezydent  Miasta  na  piśmie  wystąpił  o  wykreślenie  punkcie  5  podpunktu 
8) z tematem podjęcie uchwały  w sprawie uchylenia uchwały Nr L/469/10 z dnia 
30  marca  2010r.  w sprawie  zawarcia  Porozumienia  z  Gminą  Ełk  dotyczącego 
powierzenia Gminie Miastu Ełk zadania w zakresie porad mieszkańcom Gminy 
Ełk w Punktach Konsultacyjnych prowadzonych w ramach Miejskiego Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  2010  rok  oraz 
Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  lata  2009-2012,  gdyż 
uchwała  ta  traci  moc  prawną  z  końcem  2010  r.  i  nie  ma  konieczności  jej 
uchylania.

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku 
obrad  w  punkcie  w  5  -  w  miejsce  wykreślonego  projektu  uchwały,  czyli 
w  podpunkcie  8)  podjęcie  uchwały  w  sprawie   ustalenia  wydatków 
niewygasających z upływem roku budżetowego 2010. Następnie Pan Prezydent 
poinformował,  że  w punkcie  5  porządku  obrad    w  podpunkcie  7)  proponuje 
rozpatrywać projekt uchwały przygotowany przez Komisję Rewizyjną, a projekt 
uchwały przygotowany przez UM wycofuje.

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski zwrócił się z zapytaniem, czy 

są zastrzeżenia do zgłoszonych wniosków.
W związku z brakiem uwag   Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski 

poddał  pod  głosowanie  propozycje  porządku  obrad  z  uwzględnieniem  wyżej 
zacytowanych wniosków; 21 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
wstrzym.  -  jednomyślnie  „za”   radni  przyjęli  porządek posiedzenia  jak  wyżej. 
W trakcie głosowania nieobecny radny I.Podwojski. 

Do punktu –4-
Sprawozdanie  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Ełku  w okresie  od  dnia 

6 grudnia  2010 r. do dnia  17 grudnia 2010 r., w załączeniu do protokołu.
Prezydent  Miasta T.Andrukiewicz w uzupełnieniu informacji  na piśmie 

przedstawił działania jakie podejmowane były w ostatnim czasie, między innymi 
poinformował:

− Pan  Prezydent  spotkał  się  z  Prezesem  Suwalskiej  Specjalnej  Strefy 
Ekonomicznej.  Rozmowy  prowadzono  miedzy  innymi  w  temacie 
infrastruktury drogowej i wodno-kanalizacyjnej w obszarze Podstrefy Ełk. 
Spotkanie to kontynuowane było z udziałem samorządowych akcjonariuszy 
Strefy z Gołdapi i Suwałk,

− odbyło  się  spotkanie  z  potencjalnym  inwestorem  w  sprawie 
zagospodarowania  terenów  pokoszarowych  przy  ulicy  Kościuszki 
w ramach projektu pn. „Brama Mazur”,



− odbyło się spotkanie z inwestorem, który rozpocznie realizację inwestycji 
przy ulicy Ciepłej.  Inwestor  otrzymał już pozwolenie na budowę sklepu 
budowlanego  „Castorama”,  w  którym  poracę  znajdzie  ponad  140  osób 
w czerwcu 2011 r.

− na bieżąco prowadzono nadzór nad realizacją inwestycji w mieście,
− został przywrócony ruch samochodowy na ulicy Mickiewicza z włączeniem 

sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniach ulic Mickiewicza z Gdańską oraz 
Mickiewicza z Dąbrowskiego,

− zakończyła się samorządowa akcja szczepień przeciw grypie. Szczepieniu 
poddało się 1250 mieszkańców miasta,

− na  bieżąco  monitorowana  jest  realizacja  inwestycji  modernizacji 
zabytkowej kamienicy przy ulicy Małeckich 3. Prace przebiegają zgodnie 
z harmonogramem,

− otrzymaliśmy informacje z Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie, że nasz 
projekt  dot.  wyposażenia  w  sprzęt  na  Techno-Parku  został  pozytywnie 
rozpatrzony  i  można  spodziewać  się  przyznania  dofinansowania  z 
Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Regionalnego.  Inwestycja  będzie 
realizowana w roku 2012.

− do  24  grudnia  2010r.  trwa  nabór  w ramach  Otwartego  Konkursu  Ofert 
Samorządu  Miasta  Ełku  na  rok  2011.  Konkurs  skierowany  jest  do 
organizacji  pozarządowych realizujących zadania samorządu w obszarze: 
kultury fizycznej, kultury, pomocy społecznej, polityki społecznej, ochrony 
zdrowia, profilaktyki i innych.

Nie zgłoszono uwag do przedstawionej informacji.

Do punktu –5-
1) Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  na  rok  2010, 
w załączeniu do protokołu.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel dokonał prezentacji zmian w budżecie 
miasta na 2010 rok łącznie z autopoprawką  przedłożoną radnym na piśmie.

Proponowane zmiany obejmują:

I)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział 
Strategii  i Rozwoju

Przeniesienie środków z § 4176 – dział 630 rozdział 63001 na § 4300 w ramach 
projektu  „Eko  –  spacer  do  wiedzy”  w  celu  przygotowania  koncepcji  parku 
linowego.

  II) w zakresie  wydatków realizowanych i  nadzorowanych przez Wydział 

Promocji i Spraw Społecznych 

1.  Przeniesienia  w  planie  wydatków  Miejskiego  Ośrodku  Sportu  i  Rekreacji, 
zmniejszenia i zwiększenia wynikają z rzeczywistych potrzeb jednostki. 



Zmiany w dochodach i wydatkach rachunku dochodów własnych na 2010 r. doty-
czą zwiększenia kwoty dochodów oraz wydatków, umożliwiając ich rozdyspono-
wanie.

2. Przeniesienia w wydatkach Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Wydatki 
na zasiłki stałe /85216/ i zasiłki okresowe /85214/ będą niższe niż zakładano. Brak 
natomiast  wystąpi   w  rozdziale  85214  §  4330  (opłaty  za  pobyt  mieszkańców 
miasta w Domu Pomocy Społecznej).  W latach ubiegłych umieszczano średnio 
4 osoby rocznie,  w roku 2010 r.  umieszczono 8 osób,  średnia opłata za osobę 
wynosi 2000,24 zł.
Z uwagi na zwolnienia chorobowe wydatki w § 4120 (roz.85219) będą niższe niż 
planowano (nie nalicza się FP za czas choroby), nie zostaną także wykorzystane 
środki  na  szkolenia  pracowników.  Zwiększone  zatrudnienie  w  usługach 
opiekuńczych wiąże się ze zwiększonymi potrzebami w pozostałych rozdziałach 
(doliczenie FŚS, wydatki na dodatkowe badania, bhp itp.).

III) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez 
Referat Świadczeń Rodzinnych

Zwiększenie o 20 tys. zł w § 2910 (wpływy ze zwrotów dotacji wykorzystanych 
niezgodnie  z przeznaczeniem lub pobranych w nadmiernej  wysokości)  dotyczy 
dochodów z realizacji zadań zleconych, które podlegają zwrotowi do budżetu pań-
stwa i jest dostosowaniem  do rzeczywistych dochodów i wydatków z tego tytułu. 

IV) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez 
Wydział Edukacji

1. Zmiany w planie finansowym wydatków budżetowych zostały dokonane na 
wnioski dyrektorów szkół: 

o Szkoła Podstawowa nr 2 przesunięcia pomiędzy rozdziałami  80101 i 85401 
kwoty 3 000 zł, która dotyczy wynagrodzeń nauczycieli. 

Szkoła  Podstawowa nr  2  złożyła  wniosek o  zwiększenie  środków w rozdziale 
80101 w paragrafie 4210 – zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 50.600zł 
z przeznaczeniem na wymianę stolarki okiennej w 5 salach lekcyjnych oraz w sali 
gimnastycznej. Stolarka okienna w odniesieniu do zgłoszonych przez szkołę sal 
lekcyjnych i sali gimnastycznej jest w złym stanie technicznym. 

Szkoła Podstawowa nr 3 złożyła wniosek o zwiększenie wydatków w rozdziale 
80101 
o kwotę ogółem 35.200 zł w tym na zakup energii o kwotę 25.000 zł i na zakup 
usług kwotę 10.200 zł. Braki wykazane na energii spowodowane są zwiększonym 
poborem energii elektrycznej i wody w czasie remontu kuchni i stołówki szkolnej. 
Remont kuchni trwał około 2 miesięcy i w tym czasie pracowały maszyny, urzą-
dzenia /wiertarki, młoty pneumatyczne, inne/ które pobierały prąd, zużyto również 
dużo więcej wody. Braki 
na usługach spowodowane są zapotrzebowaniem na opłacenie wyjść dzieci do pły-
walni. 



Z racji na wspólne (SP3+G4) użytkowanie stosunkowo małej sali gimnastycznej, 
uczniowie w większym zakresie korzystają z zajęć w pływalni. 

o Szkoła Podstawowa nr 4 zmniejsza plan wydatków w rozdziale 80101 o kwotę 
25.000 zł i w rozdziale 80148 o kwotę 6.000 zł. Są to kwoty zaplanowane na 
odprawy, które nie zostały wypłacone / nauczyciele nadal pracują. 

o Gimnazjum nr  1  zwiększenie  planu  wydatków w rozdziale  80110  o  kwotę 
10.000 zł 
z przeznaczeniem na wymianę stolarki okiennej w jednej sali lekcyjnej. Szkoła 
sukcesywnie dokonuje wymiany stolarki okiennej. 

o Przesunięcia w rozdziale 80195 pomiędzy paragrafami kwoty 1.081 zł dotyczą 
zabezpieczenia obsługi inwestorskiej w Szkole Podstawowej nr 4 w której wy-
konany został remont dwóch ścian zewnętrznych ( elewacja od strony północnej 
i zachodniej).

2. Zmiany w planie finansowym dochodów budżetowych na podstawie Decyzji 
Ministerstwa Finansów zwiększa się dochody w części oświatowej subwencji 
ogólnej o kwotę 191 100 zł, na dofinansowanie wydatków związanych  z prze-
prowadzeniem remontów w obiektach oświatowych.

3. Ponadto: na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. I Dywizji T. Ko-
ściuszki 
i Gimnazjum nr 3 im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Ełku – w załączniku 
nr 9 dotyczącym dochodów własnych jednostek budżetowych - w odniesieniu 
do  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  zwiększa  się  przychody  i  wydatki, 
a zmniejsza stan środków obrotowych na koniec roku.

4. Podjęcie  działań  opisanych w projekcie  –  modernizacji  systemu ogrzewania 
w  budynku  CEE,  które  nie  były  objęte  dofinansowaniem  i  umową 
z  wykonawcą,  w celu  poprawienia  komfortu  cieplnego w obiekcie  Centrum 
Edukacji Ekologicznej w Ełku przy  ul. Parkowej 12. 

    Zmiana w budżecie polegają na: zwiększeniu planu wydatków w rozdziale 
85407  o  kwotę  70  000 zł.  Zabezpieczenie  zwiększenia  wydatków z wolnych 
środków.
   
V)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez 
Pełnomocnika Prezydenta Miasta ds. Profilaktyki Alkoholowej i Narkomanii

Utworzenie paragrafów 4120 (Fundusz Pracy) i 4110 (Składki ZUS pracodawcy) 
w związku z utratą dotychczasowego źródła dochodu pracownika zatrudnionego 
do  realizacji  zadań  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2010 rok. 
Osoba  zatrudniona  w  charakterze  pedagoga  ulicznego  złożyła  oświadczenie 
o utracie dotychczasowego źródła dochodu w związku, z tym za wykonaną pracę 
przysługuje  jej wynagrodzenie z dodatkowymi świadczeniami.

VI) pozostałe zmiany:



1. Zwiększa się dochody budżetu z tytułu otrzymanych dotacji z budżetu państwa 
na zadania własne i subwencji, w tym:
– dział  852 rozdział  85214 §  2030 o  kwotę  190 295 zł  –  dotacja  na  wypłatę 
zasiłków  okresowych.  Środki  mają  zabezpieczenie  w  planie  wydatków 
budżetowych.
-  dział  852 rozdział  85216 § 2030 – o kwotę  25 422 zł  –  dotacja  na  wypłatę 
zasiłków stałych. Środki mają zabezpieczenie w planie wydatków budżetowych.
- dział 852 rozdział 85219 § 2030 – dotacja na funkcjonowanie MOPS – wydatki 
zaplanowane w budżecie.
– dział 758 rozdział 75805 § 2920 – część rekompensująca subwencji ogólnej 
o kwotę 17 706 zł na wyrównanie ubytków dochodów wynikających ze zwolnień 
z podatku od nieruchomości gruntów, budowli i budynków położonych na terenie 
specjalnej strefy ekonomicznej. 
2. W związku z przesunięciem realizacji zadań z 2010 roku na rok 2011 

zmniejsza się  planowane wydatki własne na: budowę ulicy Wileńskiej - 400 
tyś zł,  modernizację ulicy Nadrzecznej i  Brzozowej -  300 tyś zł,  adaptację 
budynku pokoszarowego przy ul. Kościuszki - 300 tyś zł, rozbudowę Techno 
– Parku w Ełku - 1 mln zł, przesuwa się również emisję obligacji na kwotę 
2 mln. zł na rok 2011 (odrębna uchwała).

3. Zmiany  przychodów  i  wydatków  oraz  środków  obrotowych  na  koniec 
i  początek  roku  w  planie  gospodarstwa  pomocniczego  Zespół  Inwestycji, 
zgodnie z rzeczywistym wykonaniem na dzień likwidacji zespołu.

4. W wyniku dokonanych zmian: dochody budżetowe zwiększają się o kwotę 
450 594 zł, natomiast wydatki zmniejszają się o kwotę 1 845 200 zł. 

Deficyt budżetu zmniejsza się o kwotę 2 295 794 zł,  wolne środki na pokrycie 
deficytu  zmniejszają się o kwotę 295 794 zł, emisja obligacji na pokrycie deficytu 
w   2010 roku  wyniesie 16 mln zł.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski  poinformował,  że   pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie zmian  w budżecie miasta na 2010 rok.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski   poinformował,  że  komisja   pozytywnie  zaopiniowała  zmiany 
w budżecie miasta.
>  Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Konrad Siemienkiewicz 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie miasta 
w dziale oświata.
>  Przewodniczący  Komisji  Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  Tomasz  Przekop 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie miasta 
w dziale kultura fizyczna.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie miasta 
w dziale ochrona zdrowia.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w zaproponowanym brzmieniu, łącznie z autopoprawką; 22 głosami „za”, 
przy  0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach  wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę 



Nr  III/12/10   w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  na  rok  2010. 
Uchwała w załączeniu do protokołu.

*  *  *
2) Projekt uchwały zmieniająca uchwałę  Nr LX/541/10 z dnia 28 września 2010r. 
w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości  na  2011r., 
w załączeniu do protokołu.

 Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie. Informował, że projekt zawiera zmianę brzmienia pkt 4) w § 1 ust. 2 
w/w uchwały w związku ze zmianą   ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach 
i opłatach lokalnych ( Dz. U. z 2010r. Nr. 225 poz.1461 ) w art. 5 w  ust. 1 w pkt  
2 lit. d,  która otrzymuje brzmienie:
 ,,związanych z prowadzeniem działalności  gospodarczej  w zakresie  udzielania 
świadczeń zdrowotnych, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – od 
1 m 2  powierzchni użytkowej  -  4,13 zł."
       Poprzedni zapis brzmiał:
„  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  świadczeń 
zdrowotnych -  od 1 m 2  powierzchni użytkowej  -  4,13 zł."

W  dniu  składania  wniosku  dotyczącego  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości na 2011r. powyższa zmiana do ustawy nie była opublikowana. 

W związku z powyższym wprowadzenie zmiany do uchwały nr LX/541/10 
Rady Miasta Ełku z dnia 28 września 2010r. jest w pełni uzasadnione.  

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski poinformował, że  komisja pozytywnie zaopiniowała.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski  poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  22 głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 0 głosach wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr III/13/10 zmieniającą 
uchwałę   Nr  LX/541/10  z  dnia  28  września  2010r.   w  sprawie  określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2011r. Uchwała w załączeniu do 
protokołu.

  *   *   *
3) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2011 r., w załączeniu do protokołu.

 Prezydenta  Miasta  T.Andrukiewicz  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie.  Poinformował,  że w projkecie uchwały proponuje obniżenie stawki 
podatku  do  obowiązujących  w  2010r.  oraz  wprowadza  się  podział  pojazdów 
zgodnie  z  ustawą  o  podatkach  i  opłatach  lokalnych  z  uwzględnieniem stawek 
minimalnych  i  maksymalnych.  Szacowane  dochody  z  podatku  od  środków 
transportowych w 2011r. wyniosą 944.803,00 zł.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:



>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski  poinformował,  że   komisja  nie  wyraziła  opinii,  gdyż  wynik 
głosowania przedstawia się:   4 głosy „za”, 4 głosy „przeciw”.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski  poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała proponowane 
stawki podatku.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  22 głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 0 głosach wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr III/14/10 w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2011 r. 
Uchwała w załączeniu do protokołu.

*  *  *
4) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LVI/498/10 Rady Miasta Ełku 
z dnia 29 czerwca 2010 roku   w sprawie emisji obligacji komunalnych w latach 
2010 – 2011, w załączeniu do protokołu.

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  zreferował  projekt  uchwały. 
Poinformował,  że  w  związku  z  przewidywanym  mniejszym  wykonaniem 
planowanych  wydatków  budżetowych  i  mniejszym  deficytem  budżetu 
w 2010 roku proponuje zmniejszyć emisję obligacji komunalnych w 2010 roku 
o  2 000 000  zł.  Planowana  seria  obligacji  E10  określona  w  Uchwale 
Nr LVI/498/10 nie zostałaby wyemitowana w 2010 roku, a w 2011 jako seria B11 
o wartości 2 mln zł z 14 letnim okresem wykupu. Obligacje emitowane w 2011 
(seria  A11   i  B11  na  łączną  kwotę  4 100 000  zł  przeznaczone  zostaną  na 
sfinansowanie deficytu  i spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów przypadających 
do spłaty.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski poinformował, że  komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski   poinformował,  że  komisja   pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja  zapoznała się z projektem uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  22 głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 0 głosach wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr III/15/10 w sprawie 
zmiany Uchwały Nr LVI/498/10 Rady Miasta Ełku z dnia 29 czerwca 2010 
roku   w sprawie emisji obligacji komunalnych w latach 2010 – 2011. Uchwała 
w załączeniu do protokołu.

*  *  *



5) Projekt uchwały w sprawie  ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Ełku 
Tomasza Mariusza Andrukiewicza, w załączeniu do protokołu.

 Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poinformował,  że  projekt 
uchwały  z  zaproponowanym  wynagrodzeniem  radni  otrzymali.  Stawki 
wynagrodzenia  omawiane  były  na  Konwencie  Rady  Miasta.  Dotychczasowe 
wynagrodzenie Pana Prezydenta było ustalone w 2006 roku i od tego czasu nie 
podwyższane.  Ustalając  wynagrodzenie  panu  Prezydentowi  należy  wziąć  pod 
uwagę,  między  innymi  wynik  wyborczy jaki  otrzymał  Pan Andrukiewicz  oraz 
efekt  wieloletniej  pracy  jak  również  wysokość  wynagrodzeń  wójtów 
i burmistrzów z sąsiednich gmin. Projekt uchwały omawiany był na komisjach. 
Pan Przewodniczący poprosił o opinie  z komisji:
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski poinformował, że  komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
z zaproponowanymi stawkami wynagrodzenia.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja wyraziła pozytywną opinię.

 Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  20 głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 2 głosach wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr III/16/10 w sprawie 
ustalenia  wynagrodzenia  Prezydenta  Miasta  Ełku  Tomasza  Mariusza 
Andrukiewicza. Uchwała w załączeniu do protokołu.

*  *  *
6)  Projekt  uchwały  w  sprawie  pozbawienia  statusu  pomnika  przyrody, 
w załączeniu do protokołu.

Prezydenta  Miasta  T.Andrukiewicz  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie.
U z a s a d n i e n i e:

Zgodnie  z  art. 44  ust.  3  ustawy z  dnia  16  kwietnia  2004 r.  o  ochronie 
przyrody  (Dz.U.  z  2009  r.  Nr  151,  poz.  1220  z  późn.  zm.) zniesienie  formy 
ochrony przyrody takiej  jak pomnik przyrody,  dokonuje rada gminy w drodze 
uchwały. 

Według  art.  40  ust.  4  ww.  ustawy  zniesienie  formy  ochrony  przyrody 
następuje  w  razie  utraty  wartości  przyrodniczych,  ze  względu  na  które 
ustanowiono  formę  ochrony  przyrody,  lub  w  razie  konieczności  realizacji 
inwestycji celu publicznego lub zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego.

Przedmiotowe  drzewo  o  obwodzie  pnia  237  cm oraz  wysokości  18  m, 
znajduje się obecnie w fazie zamierania. Korona drzewa jest silnie zredukowana w 
wyniku systematycznych cięć konserwatorsko – pielęgnacyjnych wykonywanych 
w  latach  ubiegłych.  Wierzchołkowa  część  korony  jest  usunięta  z  uwagi  na 
postępujące procesy zamierania gałęzi i konarów.

Brak możliwości odbudowy korony i  daleko posunięte procesy rozkładu 
tkanki drzewnej, powodują utratę walorów przyrodniczych drzewa.

Ponadto usytuowanie obumierającego drzewa wzdłuż uczęszczanego ciągu 
pieszego, zlokalizowanego w Parku Solidarności może stanowić zagrożenie dla 
bezpieczeństwa ludzi i mienia. 



Projekt uchwały uzyskał wymagane uzgodnienie Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska w Olsztynie, znak: RDOŚ-28-WOPN-6632-852/10/kp z dnia 
23 listopada 2010 r.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski   poinformował,  że  komisja   pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały.
>  Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Konrad Siemienkiewicz 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja  zapoznała się z projektem uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  21 głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 1 głosie wstrzym. radni podjęli  Uchwałę  Nr III/17/10 w sprawie 
pozbawienia statusu pomnika przyrody. Uchwała   w załączeniu do protokołu.

*  *  *
7)  Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pani  D.Mścichowskiej  dot. 
przekształcenia  prawa  użytkowania  wieczystego  w  prawo  własności 
nieruchomości,    w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  przypomniał  wypowiedź 
Prezydenta  Miasta,  aby rozpatrywać  projekt  uchwały  przygotowany  przez 
Komisję Rewizyjną, a projekt uchwały przygotowany przez UM, Pan Prezydent 
wycofuje. Następnie poprosił o przedstawienie opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Karol  Marchel  poinformował,  Komisja 
Rewizyjna  Rady  Miasta  Ełku  po  wnikliwym  zapoznaniu  się  z  dokumentami, 
przeprowadzeniu dyskusji i wysłuchaniu wyjaśnień proponuje uznać za zasadną 
skargę  Pani  Doroty  Mścichowskiej  dotyczącą  opieszałości  w  prowadzonym 
postępowaniu   o  przekształcenie  prawa  użytkowania  wieczystego   w  prawo 
własności nieruchomości przekazaną przez Najwyższą Izbę Kontroli Departament 
Strategii Kontrolnej przy piśmie: WSK/WSW-052-3265/2010/T z dnia 03.11.2010 
r.  Niniejszy wniosek Komisja przyjęła   w głosowaniu jawnym: 4 głosami "za", 
przy  0  głosach  "przeciw"  i  2  głosach  wstrzym.   Komisja  wspólnie  z  radcą 
prawnym  przygotowała  stosowny  projekt  uchwały,  który   został  przedłożony 
wszystkim radnym.

Ponadto Komisja Rewizyjna przyjęła przez aklamacje wniosek, iż wykazuje 
zrozumienie  dla  działania  Naczelnika  Wydziału PPiGN,  gdyż działał  w dobrej 
intencji  wnioskodawczyni  oraz  zmieniającymi  się  przepisami  prawnymi  przez 
okres 10 lat. 
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa i  Porządku Wojciech 
Kwiatkowski  poinformował, że komisja uznała skargę za bezzasadną.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja  zapoznała się ze skargą i nie wyraziła opinii.

W trakcie dyskusji nie  zgłoszono formalnych wniosków.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej, z propozycją zapisu, aby uznać za zasadną  skargę 



Pani  Doroty  Mścichowskiej  dotyczącą  opieszałości  w  prowadzonym 
postępowaniu   o  przekształcenie  prawa  użytkowania  wieczystego   w  prawo 
własności nieruchomości przekazaną przez Najwyższą Izbę Kontroli Departament 
Strategii Kontrolnej przy piśmie: WSK/WSW-052-3265/2010/T z dnia 03.11.2010 
r.; za głosowało 20 radnych, „przeciw”  głosowało 0, wstrzymało się od głosu 2. 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że radni niniejszym głosowaniem podjęli 
Uchwałę  Nr III/18/10   w sprawie rozpatrzenia skargi Pani D.Mścichowskiej dot. 
przekształcenia  prawa  użytkowania  wieczystego  w  prawo  własności 
nieruchomości. Uchwała w załączeniu do protokołu

*  *  *
8)Projekt uchwały w sprawie   ustalenia wydatków niewygasających z upływem 
roku budżetowego 2010,    w załączeniu do protokołu.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały. Szczegółowe 
uzasadnienie  do  projektu  uchwały  zawiera  pismo  Prezydenta  Miasta 
znak:ZI/937/10   z  dnia  20.12.2010r.,  które  wszyscy  radni  otrzymali.  Pismo 
w załączeniu do protokołu.

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu   Przewodniczący Rady 
Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w zaproponowanym 
brzmieniu; 22 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”  i 0 głosach wstrzym. radni 
podjęli  Uchwałę  Nr III/19/10 w sprawie   ustalenia wydatków niewygasających 
z upływem roku budżetowego 2010. Uchwała   w załączeniu do protokołu.

*  *  *
9)Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia programu „Miasto Ełk. Miejski Program 
Energetyczny na lata 2010-2013”,  w załączeniu do protokołu.

Prezydenta  Miasta  T.Andrukiewicz  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o jej podjęcie.
U z a s a d n i e n i e:

Przyjęcie  i  wdrożenie Miejskiego Programu Energetycznego ma na celu 
zaoszczędzenie przynajmniej 10 % energii zużywanej w budynkach komunalnych 
do roku 2013.

Miejski Program Energetyczny należy do dokumentów służących realizacji 
celów polityki miasta w zakresie zrównoważonego rozwoju energetycznego. Cele 
te realizowane są poprzez działania w obrębie oszczędności paliw i energii oraz 
wykorzystania odnawialnych źródeł energii. Działania te prowadzą do  obniżenia 
emisji zanieczyszczeń do atmosfery, a przez to do obniżenia negatywnego wpływu 
działalności człowieka na środowisko naturalne.

Miejski  Program  Energetyczny  jest  zgodny  z  Ustawą  o  samorządzie 
gminnym oraz dokumentami o randze krajowej  i  wojewódzkiej.  Dla  Programu 
została wykonana prognoza oddziaływania na środowisko.

Rozpoczęcie realizacji Miejskiego Programu Energetycznego było wstępem 
do podjęcia inicjatywy, jaką było przystąpienie Miasta Ełk do Covenant of Mayors 
– Porozumienia Burmistrzów. Przystąpienie do Porozumienia oznacza dobrowolne 
podjęcie  zobowiązania  o  przekroczeniu  obligatoryjnego  planu  państw 
członkowskich Unii Europejskiej w zakresie redukcji emisji CO2 o 20 % do roku 
2020.  Zobowiązanie  to  dotyczy  całego  obszaru  gminy,  a  więc  obejmuje  poza 
majątkiem gminnym również transport, przemysł i budownictwo mieszkaniowe.



Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski poinformował, że  komisja wyraziła pozytywną opinię.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski   poinformował,  że  komisja   pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował, że komisja zapoznała się z  projektem uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  22 głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 0 głosach wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr III/20/10 w sprawie 
przyjęcia  programu  „Miasto  Ełk.  Miejski  Program  Energetyczny  na  lata 
2010-2013”. Uchwała w załączeniu.

*  *  *

10)Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 
Miasta Ełku na lata 2011– 2027, w załączeniu do protokołu.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił Wieloletnia Prognozę Finansową 
miasta Ełku na lata 2011-2027. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz 
Wasilewski poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski  poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała przedłożony 
projekt uchwały.
>  Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Konrad Siemienkiewicz 
poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  Tomasz  Przekop 
poinformował, że komisja  nie opiniowała projektu uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Idzi  Podwojski 
poinformował,  że komisja  poinformował,  że komisja  nie opiniowała projektu 
uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta S.Węgłowski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w  zaproponowanym  brzmieniu;  17 głosami  „za”,  przy  0  głosach 
„przeciw”  i 4 głosach wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr III/21/10  w sprawie 
uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  Ełku  na  lata  2011– 
2027. Uchwała w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania nieobecny radny 
A.Rydzewski.

   Do punktu –6-  
Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  dokonał  prezentacja  projektu  budżetu 

miasta Ełku na 2011 rok w wersji multimedialnej.



Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  J.Czepułkowski  zgłosił  formalny 
wniosek, aby w dniu dzisiejszym Przewodniczący Rady Miasta skierował projekt 
budżetu miasta na rok 2011 do prac w komisjach i w komisjach niech rozpoczną 
się dyskusje i zgłaszanie wniosków do budżetu na rok 2011.

Radni niniejszy wniosek przyjęli przez aklamację.

 Do punktu –7-
 Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poinformował,  że  wszyscy 

radni otrzymali propozycję planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2011 
roku i poprosił o uwagi, bądź wnioski. 
        Radni nie wnieśli zastrzeżeń i w głosowaniu jawnym; 20 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciw” i 0 głosach wstrzymujących przyjęli następujący plan pracy 
Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2011 roku:

1. Opiniowanie  wykonania  budżetu  miasta  Ełku  za  rok  2010,  uchwalenie 
wniosku   w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Ełku.

2. Kontrola zamówień publicznych wybranych inwestycji miejskich:
a) modernizacja   ulicy Wojska Polskiego, 
b) remont ulicy K.A. Bahrkego na os. Konieczki,
c)  modernizacja  głównej  płyty  boiska  i  bieżni  lekkoatletycznej  wraz 
z trybunami    i budynkami zaplecza sportowego,
d) budowa boiska przy Szkole Podstawowej nr 5 w Ełku w ramach programu 
„Moje Boisko – Orlik 2012”,
e)  wydatkowanie  środków w roku 2010 na wykonanie promenady miejskiej.

  3.  W  przypadkach  szczególnych  Komisja  podejmie  kontrole  doraźne  po 
uprzednim uzgodnieniu z Przewodniczącym Rady Miasta na podstawie pisemnego 
upoważnienia.

W trakcie głosowania nieobecni radni T.Przekop i B.Wisowaty.

Do punktu -8- 
Radny  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  „jakie  są  szanse  na 

zakończenie realizacji inwestycji na ul. Wojska Polskiego w bieżącym roku?”
Radny  W.Kwiatkowski  w związku z  powyższą  wypowiedzią  pyta:  „czy 

będą skutki finansowe nie zakończenia tej inwestycji w b.r.?”
Prezydent Miasta T.Andrukiewicz odpowiadając poinformował, że nie ma i 

nie będzie żadnych skutków finansowych. Realizowana inwestycja na ul., Wojska 
Polskiego zostanie zakończona do końca b.r.

 Przewodniczący Rady Miasta   S.Węgłowski  poinformował,  że  Komisja 
Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  Rady  Miasta  Ełku  na  posiedzeniu   w  dniu 
17 grudnia 2010 roku, po zapoznaniu się z pismem Prezydenta Miasta w sprawie 
wskazania  trzech  przedstawicieli  Rady  Miasta,  którzy  wchodzić  będą  w  skład 
Kapituły  ds Stypendiów i Nagród Sportowych powołanej na 2011 rok proponuje 
następujących radnych do składu Kapituły:

.1 Pawła Czemiela,
.2 Adama Rydzewskiego,
.3 Romualda Szulińskiego.



Do punktu -9- 

Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  przypomniał  wszystkim  zebranym 
o rozesłanych zaproszeniach na dzisiejsze spotkanie opłatkowe. Zachęcił i zaprosił 
do wzięcia udziału.

Radny Z.Jędrkiewicz zwrócił się z propozycją rozważenia zmiany kierunku 
ruchu na ulicy Orzeszkowej w stronę od ul. Armii Krajowej do Mickiewicza oraz 
od                           ul. Wawelskiej do Armii Krajowej.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  J.Czepułkowski  zaproponował,  aby 
z  wnioskami  odnośnie  organizacji  ruchu  na  ulicach  w  mieście  zaczekać  do 
otwarcia ulicy Kościuszki.

Przewodniczący  Rady  Miasta   S.Węgłowski  poinformował,  że 
zaproponował  radnym terminarz  sesji  na  rok  2011  uzgodniony  z  Prezydentem 
Miasta,  z  prośbą  o  uwagi.  W przedstawionej  radnym  propozycji,  sesje  miały 
odbywać się w ostatnią środę miesiąca o godz. 10.00.  Wpłynęło pismo podpisane 
przez 15 radnych z prośbą , aby sesje wzorem dwóch ostatnich kadencji odbywały 
się  w  ostatni  wtorek  miesiąca.  Niniejsze  pismo  zostanie  rozpatrzone  na 
najbliższym posiedzeniu Konwentu Rady Miasta.

Radny Konrad Siemienkiewicz poinformował o powstaniu Klubu Radnych 
Platforma  Obywatelska  Rzeczypospolitej  Polskiej.   W  skład  Klubu  wchodzi 
6 radnych. Stosowny dokument w tej sprawie przekazał Przewodniczącemu Rady 
Miasta.

Do punktu -10- 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Stefan 

Węgłowski zamknął obrady III sesji Rady Miasta w dniu  21 grudnia 2010 roku 
o godz. 1302 .

Protokołowała:
Przewodniczył:

Elżbieta Liziewska

         Stefan  Węgłowski
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